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Protokół  Nr  33/2015 

z posiedzenia Zarządu Powiatu w Środzie Śląskiej 
odbytego w dniu 22.10.2015 r. 

o godz. 08:00 w Starostwie Powiatowym 
przy ul. Wrocławskiej 2 w Środzie Śląskiej 

 
Obecni: 
Sebastian Burdzy – Starosta 
Grzegorz Pierzchalski- Wicestarosta 
Józef Chabraszewski – członek Zarządu 
Jerzy Wieczorek – członek Zarządu 
Kazimierz Buba – członek Zarządu  
oraz 
Janina Gawlik – Skarbnik Powiatu 
Mariusz Żałobniak – Sekretarz Powiatu 
Katarzyna Misiuna – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Środzie Śląskiej 
 
Starosta 
Przywitał przybyłych na posiedzenie członków Zarządu, a następnie przedstawił porządek 

posiedzenia:  

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokołu Nr 32/2015 z posiedzenia Zarządu Powiatu w Środzie Śląskiej. 

4. Podjęcie uchwał Zarządu Powiatu w sprawie: 

- zmian w uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego na rok 2015, 

- ogłoszenia   otwartego   konkursu   ofert   na   powierzenie  prowadzenia „Punktu 

Nieodpłatnej Pomocy Prawnej Powiatu Średzkiego" w 2016 roku 

5. Zaopiniowanie uchwały Rady Powiatu w sprawie: 

- zmian w uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego na rok 2015. 

6. Podjęcie stanowiska w sprawie: 

- rozpatrzenia wniosku Pani Bożeny Misztowt prowadzącej w Powiecie Średzkim rodzinny 

dom dziecka o przyznanie pomocy jednorazowej na zakup zmywarki. 

7. Sprawy różne.    

 

Starosta 

Zaproponował wprowadzenie do porządku obrad w punkcie 6 Podjęcie stanowiska w 

sprawie: wniosku Wójta Gminy Miękinia odnoście zmiany umowy partnerskiej w sprawie 

realizacji i współfinansowania zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa publicznej drogi 

powiatowej nr 2058D w miejscowości Mrozów i nr 2055D relacji Mrozów Wojnowice- Wilkostów” 

 

Skarbnik 

Poprosiła aby Zarząd Powiatu dzisiaj zajął się projektem budżetu Powiatu Średzkiego  na 

2016 rok oraz wykazem wniosków złożonych do projektu budżetu Powiatu Średzkiego na 

2016 rok.  

 

Za przyjęciem porządku członkowie Zarządu Powiatu głosowali: 

 

ZA – 4 P – 0 W – 0 

 

Do sali weszła Katarzyna Misiuna – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w 
Środzie Śląskiej 
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Ad. 3/ Przyjęcie protokołu Nr 32/2015 z posiedzenia Zarządu Powiatu w Środzie Śląskiej. 

 
Za przyjęciem protokołu Nr 32/2015 z dnia 15 października 2015 roku członkowie Zarządu 
Powiatu głosowali: 
 

ZA – 4 P – 0 W – 0 
 
Ad. 4/Podjęcie uchwał Zarządu Powiatu w sprawie: 
 

- zmian w uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego na rok 2015, 

 
Skarbnik omówiła projekt uchwały. 
 
Za podjęciem uchwały powyższej uchwały członkowie Zarządu Powiatu w Środzie Śląskiej 
głosowali: 
 

ZA – 4  P – 0 W – 0 
 
Do sali wszedł radny Józef Chabraszewski  

Obecnych 5 członków Zarządu Powiatu w Środzie Śląskiej. 

 

-  ogłoszenia   otwartego   konkursu   ofert   na   powierzenie  prowadzenia „Punktu 

Nieodpłatnej Pomocy Prawnej Powiatu Średzkiego" w 2016 roku, 

 

Starosta 

Przedstawił projekt uchwały. 

 

Sekretarz 

Powiedział, że od 1 stycznia wchodzi w życie ustawa o nieodpłatnej pomocy prawnej i edukacji 

prawnej, która określa, że w każdym powiecie będą istniały takie punkty nieodpłatnej pomocy 

prawnej. Dodał, że ustawa wprowadza ograniczenia przedmiotowe i podmiotowe w zakresie 

udzielanej pomocy prawnej. Przedmiotowo – takiej pomocy nie będzie podlegały m.in. sprawy 

dotyczące prawa dewizowego, celnego, prawa w zakresie działalności gospodarczej, prawa 

handlowego. A ograniczeniu podmiotowemu, wyłączeniu z zakresu pomocy prawnej będą 

podlegały osoby między 26 a 65 rokiem życia, czyli tak naprawdę będzie to dla osób do 26 roku 

życia i powyżej 65 roku życia; dla osób które korzystają z pomocy społecznej; dla osób, które 

posiadają Kartę Dużej Rodziny (co najmniej trójka dzieci); kombatanci, weterani. Na terenie 

Powiatu Średzkiego będą dwa punkty nieodpłatnej pomocy prawnej w wersji rozproszonej. 

Zaproponowaliśmy wszystkim Gminom naszego Powiatu, oprócz Gminy Środa Śląska i wszystkie 

Gminy na to przystały. Zostały podpisane porozumienia w tym z zakresie z Gminami. W związku 

z tym, że są dwa punkty pomocy prawnej, ustawa określa, że co najmniej jeden powinien być  

prowadzony przez organizacje pozarządową i to jest ten etap który jest dzisiaj realizowany 

poprzez ogłoszenie konkursu. Natomiast drugi punkt jest obsługiwany bezpośrednio przez 

korporację adwokatów i radców prawnych. W każdej Gminie naszego Powiatu będą takie dyżury 

pełnione po dwa dni w tygodniu. 

 

Starosta 

Powiedział, że idea była taka, żeby dostępność pomocy prawnej była wszędzie, dlatego 

wprowadziliśmy rotacyjnie, że w każdym dniu w tygodniu w miejscowościach Udanin, Miękinia, 

Malczyce, Kostomłoty będzie dyżurował adwokat bądź radca prawny. I oczywiście Środa Śląska, 

ale nie w Gminie tylko w Starostwie. Zaznaczył, ze Powiat Średzki podszedł do tego nowatorsko, 

ponieważ żaden  powiat nie próbuje tego tak rozwiązać, ale chodzi o to, aby dostępność była jak 

najbliżej miejsca zamieszkania. Jedyny koszt jaki jest po stronie gmin i powiatu to jest 
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zapewnienie lokum – ogrzewanie i elektryczność, ponieważ praktycznie 97% funduszy, które 

Powiat otrzyma to są wynagrodzenia dla osób wykonujących pomoc prawną. 

 

Sekretarz 

Powiedział, że jest to zadanie z zakresu administracji rządowej zlecone powiatom, które będą 

otrzymywać dodaję i co roku będzie ona określana. W przyszłym roku na ten cel dostaniemy 123 

tys. zł. przy czym z góry jest określone, że 97 % z tej kwoty, czyli prawie 120 tys. zł. jest 

przeznaczone na wynagrodzenia. To wychodzi godzinowo ok. 60 zł. brutto za godzinę.  

Natomiast tylko 3%, to jest kwota ok. 3 700 zł, jest przeznaczone na pokrycie kosztów 

administracyjno – lokalowych, czyli na jedną lokalizację ok. 740 zł. na cały rok. Gminy mają 

świadomość takiego finansowania tego zadania.  

 

Przewodniczący Rady 

Zapytał, czy jest rejonizacja? Czy mieszkaniec Gminy Udanin będzie mógł korzystać z punktu w 

Kostomłotach albo w Środzie Śląskiej? Z tej pomocy nie wszyscy będą mogli korzystać, kto 

będzie to weryfikował? 

 

Sekretarz 

Powiedział, że weryfikacja będzie polegała na składaniu oświadczeń i zaświadczeń przez osoby 

ubiegające się o pomoc, to wprost ustawa określa. Natomiast rejonizacji nie ma, musi się 

zamknąć pomoc prawna na terenie Powiatu. Dodał, że takie porozumienia zarówno z 

korporacjami adwokackimi i radcowskimi oraz z organizacjami pozarządowymi, po postępowaniu 

konkursowym, będą corocznie zawierane.              

 

Za podjęciem uchwały powyższej uchwały członkowie Zarządu Powiatu w Środzie Śląskiej 
głosowali: 
 

ZA – 5  P – 0 W – 0 
 
Ad. 5/ Zaopiniowanie uchwały Rady Powiatu w sprawie: 

 

- zmian w uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego na rok 2015. 

Skarbnik 
Omówiła projekt uchwały. 
 
Ad. 6/Przyjęcie stanowiska w sprawie: 

 

 -  rozpatrzenia wniosku Pani Bożeny Misztowt prowadzącej w Powiecie Średzkim 

rodzinny dom dziecka o przyznanie pomocy jednorazowej na zakup zmywarki. 

 

Skarbnik 

Powiedziała, że sprawa jest jasna, budżety są zatwierdzone, więc skąd mielibyśmy zabrać i dać 

na tą zmywarkę? 

 

Katarzyna Misiuna 

Powiedziała, że rodzinne domy dziecka mają prawo wystąpić raz w roku na remont na sprzęt 

dodatkowy. Możemy nie przyznać środków np. na wypoczynek dla dzieci, natomiast takie wydatki 

należy im się obligatoryjnie, z ustawy. 

 

Skarbnik 

Powiedziała, że jeżeli chodzi o budżet, kończy się rok. To będzie nam do budżetu potrzebne, 

jeżeli chodzi o dwie placówki rodzinne w Głosce i w Miękini. Co w tej kwestii? Bo tam zostało 
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czworo dzieci, gdzie budżet minimalny to jest 250 tys. zł. Czy Powiat stać na tą czwórkę? O tym 

zdecyduje Zarząd Powiatu. Dodała, że w tym roku już budżety powinny być zmniejszane. 

Powiedziała, że nie ma jeszcze zmniejszeń i nie wie jaka jest sytuacja w rodzinnych domach 

dziecka. Dzieci jest coraz mniej, natomiast koszty są ponoszone, a tym bardziej, że te dwie Panie 

już chyba obie chorują. Zaznaczyła, ze każdy kierownik dysponuje swoim budżetem i jeżeli jest 

decyzja, żeby coś kupić, bo jest to niezbędne, to nie wyobraża sobie teraz zabierać ze szkoły, 

czy Starostwa na zakup zmywarki.        

 

Starosta 

Powiedział, że dofinansowanie zakupu wnioskowanego sprzętu jest obligatoryjne i w związku z 

tym zaproponował, aby udzielić pomoc przekazując na ten cel kwotę w wysokości 600,00 zł. w 

związku z dużą liczbą dzieci skierowanych przez Powiat do tej formy pieczy zastępczej.  

 

Za przyjęciem wyżej przedstawionego stanowiska członkowie Zarządu Powiatu głosowali: 

 

ZA – 5 P – 0 W – 0 

 

Starosta 

Drugi temat, który wywołała Pani Skarbnik dotyczy ilości dzieci i kłopotu z dwoma placówkami w 

Głosce i w Miękini. Proszę Panią Dyrektor o wypowiedzenie się w tej sprawie i co jest powodem 

zwiększenia ilości dzieci, które czekają bądź trafiły poza Powiat Średzki do placówek. Czym jest 

spowodowane zwiększenie? 

 

Katarzyna Misiuna 

Powiedziała, że jedno rodzeństwo trafiło poza Powiat, to jest pierwsze rodzeństwo od kilku lat, 

które należało tam przekserować. To są małe dzieci - 4, 7, 9 lat i 15 lat, w związku z tym nawet 

gdyby było miejsce u nas w domu dziecka to takich małych dzieci przyjąć nie możemy, bo 

placówka nie jest przystosowana. Zgodnie z ustawą przyjmujemy dzieci od 10 roku życia. 

Wszystkie rodziny, które były przez ostatnie lata wyszkolone, nowe wszystkie biorą dzieci i to co 

najmniej dwójkę, trójkę, czwórkę dzieci. Akurat teraz jest po przeszkoleniu jedna rodzina i ona 

lada moment powinna wziąć trójkę dzieci. W tej chwili ustalamy które dzieci. Jak tylko szkoli się 

rodzina to zaraz z placówki naszej albo dzieci z postanowieniem tam kierujemy. Ale teraz mamy 

w domu dziecka 30 dzieci w związku z postanowieniami sądu. To właściwie nie jest dużo tych 

postanowień, natomiast to są duże rodzeństwa.  

 

Skarbnik 

Powiedziała, że w tym roku płacimy do innego powiatu, płacimy za jedno dziecko, doszło 

siedmioro, w Górcu jest czwórka dzieci i w Opatowie trója dzieci. 

 

Katarzyna Misiuna 

Ale to jest jakby drugi punkt, bo rozmawiamy o placówkach rodzinnych i o przyszłości, to są 

dzieci bardzo chore, które są ciągle w jakiś ośrodkach. 

 

Skarbnik 

Ale żeby zamknąć ten temat, bo Pani mówi, że nie mamy dzieci w innych powiatach. 

 

Katarzyna Misiuna 

Mówiłam, że nie mieliśmy.  

 

Skarbnik 

Na dzień dzisiejszy mamy już ośmioro. 
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Katarzyna Misiuna 

Ale jedno rodzeństwo to są dzieci z placówek rodzinnych od Pani Kawińskiej i Przychodnej, w 

związku z tym zmierzając do wyciszania miejsc tam, tylko dlatego o tą dwójkę wzrosło, że te 

dzieci zostały przeniesione do placówek specjalistycznych, które za rok zapewnią im dom 

pomocy społecznej. Za dom pomocy będzie płaciła już gmina, nie Powiat. 

 

Skarbnik 

Powiedziała, że jeśli chodzi o te dwie placówki w Głosce i w Miękini w roku 2015 budżet wynosił  

w Głosce 147 730,00 zł., a planowany jest na rok 2016 – 200 138,00 zł. W Miękini w tym roku 

było 150 437,00 zł, a planowane w 2016 roku – 193 926, 00 zł. 

 

Katarzyna Misuna 

Powiedziała, że to nie jest tak. Dodała, że prosiła o zmianę tych budżetów, ponieważ dzieci im 

odeszły. W placówce w Miękini za dwa tygodnie będzie odpowiedź Gminy Malczyce czy trójka 

dzieci wraca do domu, ponieważ w samej rodzinie nie dzieje się nic. Tam jest tylko problem 

lokalowy.  

 

Skarbnik 

Powiedziała, że dlatego prosiła o dyskusję i czy bierzemy pod  uwagę przy tworzeniu budżetu te 

dwie placówki, czy po prostu zostaną one wygaszone? 

 

Katarzyna Misiuna  

Odpowiedziała, że zostaną wygaszone.  

 

Przewodniczący Rady 

Zapytał, czy obydwie  w tym roku? 

 

Katarzyna Misiuna 

Odpowiedziała, że obydwie, ponieważ Pani Przychodna, w tym momencie przewieźliśmy do 

placówki specjalistycznej jednego z wychowanków, on ma już 17 lat, także na dzień dzisiejszy go 

nie ma. Dziewczyna czternastolatka już jest na porodówce, więc zostaje tam tylko dwójka dzieci 

dziewiętnastolatek i dwudziestodwulatek. Gmina Środa Śląska obiecała mieszkania, dzieci są na 

liście i to na pierwszych miejscach, więc lada moment będę Panią Przychodną prosiła o to, aby 

dzieci usamodzielnić jak tylko będzie lokal zapewniony.  

 

Skarbnik 

Dopytała, czy w takiej sytuacji w momencie przygotowywania projektu budżetu Powiatu na 2016 

rok można tych placówek nie brać pod uwagę? 

 

Katarzyna Misiuna 

Powiedziała, że mówi o finansach i możliwościach, ale to nie jest takie proste, bo składają się na 

to również sprawy ludzkie. Ostatecznie to już wola Zarządu Powiatu. 

 

Sekretarz 

Powiedział, że to jest kwestia podjęcia uchwały przez Radę Powiatu. 

 

Starosta 

Powiedział, że Pan Sekretarz był ostatnio przy rozmowie. 

 

Skarbnik 

Powiedziała, że należy podjąć decyzję, ponieważ samo wynagrodzenie tych pracowników to jest 

ok. 60 tys. zł.  
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Przewodniczący Rady 

Powiedział, że troje dzieci z domu dziecka mieszka w internacie. Czy to jest zgodne z prawem? 

 

Katarzyna Misiuna 

Odpowiedziała, że według niej nie jest to zgodne z prawem i zwracała na to uwagę. Pan Dyrektor 

uważa, że im tam jest dobrze, bo się przyjaźnią z dziećmi. Dodała, że nie rozumie tego, ale to nie 

ona jest pracodawcą Pana Bryka.    

 

Starosta 

Po dyskusji uznał za zasadne zwrócenie się do Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie z 

wnioskiem o przygotowanie szczegółowego opisu wszystkich aspektów związanych z 

procedurą likwidacji placówek w Miękini i Głosce  

                  

        - wniosku Wójta Gminy Miękinia odnoście zmiany umowy partnerskiej w sprawie realizacji i  

         współfinansowania zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa publicznej drogi powiatowej nr 

         2058D w miejscowości Mrozów i nr 2055D relacji Mrozów Wojnowice- Wilkostów” 

 

Starosta 

Powiedział, że Wójt Gminy Miękinia  zawnioskował o zwiększenie wkładu własnego Gminy 

Miękinia do kwoty 1 500 000,00 zł. tj.  50,03% wkładu własnego, a zmniejszenie wkładu 

własnego Powiatu Średzkiego do kwoty 1 498 149,66 zł.  tj.  49,97% i zaproponował  przyjąć 

pozytywne stanowisko w powyższej sprawie. 

 

Za przyjęciem wyżej przedstawionego stanowiska członkowie Zarządu Powiatu głosowali: 

 

ZA – 5 P – 0 W – 0 

 

Ad. 7/ Sprawy różne.          

 
Radny Chabraszewski 
Zapytał, czy jest jakąś informacja na temat Kryniczna. 
 
Wicestarosta 
Odpowiedział, że wczoraj był w Krynicznie, rozmawiał z inwestorem, droga ma zostać dzisiaj 
otwarta, przyśpieszyli prace na maksimum, wczoraj wylewali ostatnią warstwę asfaltu. 
Powiedział, że wczoraj podczas objazdu dziwna rzecz wyszła, przed Chomiążą w lesie, na 
Brzezinie i za Piotrowicami w kierunku Kątów Wrocławskich pojawiły się pęknięcia jezdni rzędu 2-
3 centymetrów na głębokość 30-40 centymetrów. Podejrzewa, że spowodowane to jest suszą i 
obniżeniem wód gruntowych. Zostanie to zalane masą, aby zabezpieczyć przed zimą, ale co 
dalej będzie się z tym działo to nie wiadomo.  
 
Radny Wieczorek 
Zawnioskował, żeby Pan Wicestarosta zobaczył drogę do promu w Głosce, bo są sytuacje, że tiry 
tam jadą, a tam nie ma gdzie zawrócić. 
 
Wicestarosta 
Powiedział, że najwidoczniej GPS ich tam kieruje. 
 
Radny Wieczorek 
Poprosił o postawienie znaku – ślepa droga.  
 
Skarbnik 
Otrzymali Państwo wnioski, które zostały złożone do budżetu. Oczywiście Zarząd zdecyduje, czy 
jakieś wnioski do budżetu wkładamy czy nie. Powiedział, że jeżeli budżet zostanie ułożony na 
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bazie roku poprzedniego, wzrost cen które Ministerstwo zaplanowało i wzrost kosztów jest na 
bazie 1,23 %, to być może uda nam się wprowadzić dwie duże inwestycje. W budżetach, w 
projektach budżetów, które zostały złożone oczywiście zbożne życzenia. Oświata złożyła budżet 
o 3 miliony wyższy niż w tym roku. Powiedziała, że cofnęła te wszystkie budżety, są one 
korygowane. Planowanie jest takie, a nie inne, żeby wrócić do roku poprzedniego.  
 
Radny Chabraszewski 
Powiedział, że Pani Skarbnik rzuciła gołą liczbę 3 miliony złotych, to są jakieś budowy, remonty? 
 
Skarbnik 
Odpowiedziała, że nie, to są wynagrodzenia. Zaznaczyła, że dyrektorki na Zarządzie powiedziały, 
że wynagrodzenia będą wręcz niższe o 70 tys., natomiast budżety zostały złożone inaczej. 
Wczoraj zaczęły spływać korekty tych budżetów. Jeżeli chodzi o pomoc społeczną tutaj jest 
wzrost o 1,5 miliona zł. Powiedziała, że do projektu budżetu zostało złożone stanowisko 
kierownik działu pieczy 3 500 tys. zł. miesięcznie, nie wiem czy została zmieniona struktura 
PCPR i czy ktoś to zatwierdził?  Zaznaczyła, że pracownicy interwencyjni, czy zatrudnieni na 
robotach publicznych muszą zostać zatrudnieni przez pół roku przez Starostwo. 
 
Sekretarz 
Powiedział, że o takim obowiązku informowano Starostę przy zawieraniu umów 
dofinansowywanych z PUP. To są także stażyści, których po stażu należy zatrudnić.  
 
Skarbnik 
Powiedział, że nie ukrywa, że budżet realizuje na bazie tamtego roku, natomiast dyrektorzy 
muszą zweryfikować umowy zlecenia. Dodała, ze zasada będzie prosta - budżety będą opierać 
się na budżetach z poprzedniego roku. Drobna weryfikacja - tam gdzie obniżę wydatki w 
rodzinnych domach dziecka maksymalnie, przerzucę to na dotacje do innych powiatów. W trakcie 
roku możemy manewrować tym wszystkim, natomiast to podstawowe zabezpieczenie musi być. I 
budżet będzie ograniczał te wydatki. I spróbujemy włożyć tylko dwie inwestycje. 
 
Wicestarosta 
Powiedział, że wpłynęło mnóstwo wniosków od radnych, z gmin, od sołtysów, od rad sołeckich. 
To jest normalne, traktujemy je bardzo poważnie, ale zaznaczając – w miarę posiadanych 
środków. Inwestycje są dwie i jeżeli te dofinansowania przejdą to obawiam się, że to będzie kres 
możliwości poza bieżącym utrzymaniem i remontami, które były dotychczas. One będą robione 
na takim samym, a może wyższym poziomie. Służba Drogowa wzbogaci się o samochód, sprzęt 
jest dobry. 
 
Skarbnik 
Powiedziała, że jeszcze jedną rzecz trzeba wziąć pod uwagę, nie ma dofinansowania Marszałka 
na bibliotekę. Należy podjąć decyzję w tej sprawie.        
 
Przewodniczący Rady 
Zawnioskował, aby na posiedzeniu poświęconym działalności placówek rodzinnych z Głoski i 
Miękini włączyć temat funkcjonowania Placówki Opiekuńczo-Wychowawczej Typu 
Socjalizacyjnego, a nawet wnioskowałbym, aby zarządzić tam kontrolę wewnętrzną. 
 
Wicestarosta 
Powiedział, że wczoraj ten temat był dyskutowany i jest to uzasadnione, aby Zarząd się tym zajął. 

W związku z tym uznał za zasadne zwrócenie się do PCPR-u  o przedstawienie szczegółowej 

analizy funkcjonowania Placówki Opiekuńczo - Wychowawczej Typu Socjalizacyjnego w 

Środzie Śląskiej. 

 Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku Starosta zamknął posiedzenie Zarządu.  
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